
 Protokół nr 43/VII/2017

z obrad XLIII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 28 listopada 2017 roku.

Rozpoczęcie sesji – godz. 16:40

Zakończenie sesji – godz. 18.40

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Leszczyński.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew  Leszczyński rozpoczął obrady witając wszystkich obecnych. W

obradach uczestniczy  15 radnych, zatem wszystkie  podejmowane uchwały  będą  prawomocne.  W sesji Rady

uczestniczyli również: Błażej Konkol -  Wójt Gminy, Zofia Gorzyńska -  Skarbnik Gminy, Marcin Skalski -  Radca

Prawny. Obrady protokołował Andrzej Markowski.

<Listy     obecności     stanowią     załącznik     nr     1     do     protokołu.>

Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodniczący   Rady Gminy przedstawił porządek obrad.

1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad,

- zatwierdzenie porządku obrad.

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje Pani Zofia Gorzyńska

Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie.

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 - referuje Pani Zofia

Gorzyńska Skarbnik Gminy.

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Trąbki  Wielkie  z  organizacjami

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o

wolontariacie na rok 2018 rok” – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

5. Zamknięcie sesji nadzwyczajnej.

Kolejno Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś wnosi uwagi do porządku obrad. 

Uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do przegłosowania porządku obrad. 
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W głosowaniu udział bierze 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.

Głosowanie:
Za - 15
Przeciw -   0   
Wstrzymało się -   0   

Rada Gminy Trąbki Wielkie, jednogłośnie, przyjęła porządek obrad.

Ad  2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 – referuje Pani Zofia
Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy   - poprosił o głos i podziękował radnym za wspólny wyjazd Radnych przed sesją w teren, gdzie wszyscy
mogli zobaczyć na własne oczy kwestie, które są często omawiane. Wracając do spraw budżetowych stwierdził, że
zaczynamy porządkować  budżet  przygotowując  się  do  zamknięcia  roku  budżetowego  2017  zarówno  po  stronie
wydatków  bieżących  jak  i  po  stronie  inwestycji.  Część  rozpoczętych  inwestycji  zostanie  ukończona  w  roku
następnym. Tak jest, np. w przypadku budowy dróg, gdzie wykonawca wycofał się z drugiego przetargu, nie podpisał
umowy i  jest  kolejny przetarg. Natomiast realizacja  tego  zadania  uzależniona  jest  od  warunków pogodowych  i
nastąpić może dopiero na wiosnę. Dotyczy to głównie, w Kłodawie, ul. Szkolnej gdzie wykonawca, który wybudował
kilka dróg, wycofał się ponieważ budował z płyt, które po prostu się rozpadły. Zapotrzebowanie na jomby jest tak
duże, że gdy schodzą z taśmy, nie mają swojego leżakowania i po prostu pękają na drodze. Kolejna kwestia związana
jest z wentylacją w szkole w Trąbkach Wielkich. Tu również płatność będzie w przyszłym roku i środki na ten cel
przenosimy na rok przyszły. Wolne środki, wygenerowane w ten sposób, przez te inwestycje, zostaną podstawione w
roku 2018. Zmiany te zostaną przedstawione na sesji budżetowej jako autopoprawka.

Skarbnik Gminy - zreferowała zmiany w budżecie.

Wójt  Gminy -  zwrócił  uwagę  na  błędny zapis  dotyczący kwoty 40 290 zł.  z  przeznaczeniem na  wykup  działki
niezabudowanej  nr  39/2 pod budowę świetlicy wiejskiej  w Kaczkach,  co ma również związek z planowaną tam
budową przepompowni.

Skarbnik Gminy - dokończyła referowanie zmian w budżecie i podała jakie korekty należy zrobić w przedstawionym
projekcie zmian budżetu, o których wcześniej wspomniał Wójt.

Przewodniczący Rady Gminy - zwrócił się do Wójta Gminy o wyjaśnienie, dlaczego są rozbieżności w stosunku do
założeń przygotowywanych przez pracownika merytorycznego.

Wójt Gminy - odpowiedział, że problem jest szerszy niż tylko samej przepompowni. Te kwestie są wyjaśniane.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę na ustalenia wcześniejsze, że wszystkie sprawy dotyczące uchwał na
sesję, które wpływają do biura rady, powinny być akceptowane przez Pana Wójta.

Wójt Gminy - odpowiedział, że tak się dzieje. Wszystkie sprawy, oprócz tych naprawdę drobnych, przechodzą przez
niego. Następnie zaproponował aby Pani  Skarbnik skorygowała odpowiednio zapisy w zmianach budżetu a radni
zajmą się kolejnym punktem obrad.

Przewodniczący Rady Gminy – zgodził się z propozycją Wójta i zapytał się radnych czy nie widzą przeszkód aby
przejść do następnego punktu. Nikt nie zgłosił sprzeciwu.

Pani Skarbnik opuściła salę obrad.

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu współpracy Gminy Trąbki Wielkie z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o
wolontariacie na rok 2018 rok” – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.
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Wójt Gminy – przypomniał, że co roku jest podejmowana uchwała o współpracy z organizacjami pozarządowymi. Ta
uchwała  jest  analogiczna  i  potrzebna  abyśmy  mogli  ogłosić  konkurs  na  realizację  zadań  własnych  gminy  w
określonym  zakresie.  Wspomniał,  że  na  ten  cel  przeznaczona  jest  kwota  ok.  20  tyś  zł.  za  wyjątkiem  działań
sportowych, które finansowane są poprzez GOKSiR. Następnie szczegółowo omówił finansowanie programu.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy kwota ta jest tej samej wysokości co w zeszłym roku.

Wójt Gminy – powiedział, że jest to kwota tej samej wielkości i przypomniał, że na zadania sportowe przeznaczona
jest odrębna kwota sięgająca 90 tys. zł.

Radna Mariola Łabędzka - zwróciła się z pytaniem do Wójta Gminy o animatorów kultury, którzy mają w przyszłym
roku pracować w świetlicach wiejskich. Czy oni również mogliby pisać projekty.

Wójt Gminy – odpowiedział, że projekt ten skierowany jest do organizacji pozarządowych i nie ma przeszkód aby
animator kultury, działający w jakimś stowarzyszeniu, ubiegał się o te środki.

Radna  Mariola  Łabędzka –  zapytała  gdzie  będzie  mógł  starać  się  o  środki  animator,  który  nie  działa  w
stowarzyszeniu.

Wójt Gminy – odpowiedział, że może starać się o środki GOKSiR-owskie, jak również w LGB – Trzy Krajobrazy.

Przewodniczący Rady Gminy - zapytał ile organizacji przystępowało do konkursu w poprzednim roku, gdzie zostały
skierowane te działania.

Wójt Gminy – odpowiedział, że około trzech. Wyjaśnił następnie zasady i wielkość przyznawanych środków. Środki
trafiły w tym roku, np. do organizacji Pani Kruglik, Klubu Uczniowskiego Kosynier, Fundacji Pan Władek.

Radny Karol Kusaj – wyjaśnił, jak wcześniej wyglądało finansowanie organizacji i stowarzyszeń.

Radna Mariola Łabędzka  - zapytała czy ośrodek kultury pomaga w rozliczaniu się organizacji pozarządowych. 

Radny Karol Kusaj – odpowiedział, że wszystkie rachunki prowadzi pan dyrektor z panią księgową. Finanse są w
Gminnym Ośrodku Kultury.

Wójt Gminy – powiedział, że środki z GOK-u nie są środkami grantowymi i wyjaśnił jak są dzielone środki na cele
sportowe.

Radna Mariola Łabędzka  - stwierdziła, że kluby sportowe dostają granty tylko to nie nazywa się grantami. I mało
tego, że dostają to nie muszą się martwić o księgowość, o rozliczenia. Każda inna organizacja musi martwić się sama
o rozliczenia, opłacać księgową. To nie jest uczciwe traktowanie.

Radny Karol Kusaj – wspomniał o finansowaniu klubów sportowych, które gro wydatków ponoszą w pierwszych
miesiącach roku, gdzie nie było jeszcze finansowania z programu i nie można było korzystać ze środków programu.

Radna Mariola Łabędzka  - zapytała dlaczego klub nie zabezpieczył sobie środków, żeby je mieć na początku roku
tylko finansuje je GOK. Inne organizacje muszą sobie same zabezpieczać.

Radny Karol Kusaj – powiedział, że w tej chwili jego klub ma środki na trzech kontach, a przedstawił sytuację jaka
była w latach poprzednich.

Wójt Gminy – powiedział, że działalność sportowa opiera się na różnych źródłach finansowania nie tylko GOKSiR.
Mamy ustawowy obowiązek przeznaczania środków na organizacje pozarządowe więc taki program powinien być
uchwalony do końca listopada.

Radna Mariola Łabędzka  - stwierdziła, że byłoby dobrze, żeby inne organizacje mogły liczyć na takie wsparcie.
Kluby sportowe zostały, w jakiś sposób, bardziej docenione od innych organizacji.

Radny Jan Selka - wniósł o zamknięcie dyskusji na ten temat. Powiedział, że mamy zabezpieczyć 20 tys. zł. i jest to
nasz to obowiązek.

Przewodniczący Rady Gminy – poprosił aby Radni z rozwagą stawiali wnioski o zamkniecie dyskusji. Stwierdził, że
należy przegłosować wniosek Radnego Jana Selki. Zapytał kto jest za zamknięciem dyskusji na powyższy temat.
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Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za –  13

Przeciw –   2

          Wstrzymało się –   1

Wniosek został przegłosowany.

Na salę wróciła Pani Skarbnik Zofia Gorzyńska.

Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że skoro jest Pani Skarbnik to wracamy do punktu drugiego obrad.

Ad 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 – referuje Pani Zofia
Gorzyńska Skarbnik Gminy Trąbki Wielkie.

Pani Skarbnik - omówiła poprawiony projekt uchwały oraz zmiany w uzasadnieniu.

Wiceprzewodniczący Józef Sroka – zapytał, czy wszyscy radni zrozumieli zakres zmian.

Pani  Skarbnik -  ponownie wytłumaczyła  na czym polega zmiana.  Po czym radni  potwierdzili,  że zrozumieli,  co
zostało zmienione.

Wójt Gminy - dla pewności, wytłumaczył jeszcze raz zmiany w budżecie.

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy w ramach zmian są jeszcze pytania.

Radna Mariola Łabędzka - zadała pytanie dotyczące zmiany dotacji dla GOKSiRu w zakresie finansowania imprezy
mikołajkowej.

Wójt  Gminy – odpowiedział,  że środki,  o które występuje pan dyrektor wiążą się z tym,  że w tym roku,  kluby
sportowe  dostały dofinansowanie  od  GOKSiRu  dla  drużyn  seniorskich  i  oddzielnie  dostały dotacje  na  drużyny
młodzieżowe. Tak naprawdę ta dotacja nam się zwiększyła prawie o drugie tyle. Następnie Wójt wytłumaczył zasady
funkcjonowania  piłkarskich  klubów sportowych  w zakresie  utrzymania  i  liczebności  drużyn.  Dodał,  że  impreza
mikołajkowa jest w trakcie podejmowania decyzji.  Chcemy zrobić paczki dla wszystkich dzieci.  To będzie kwota
około 20 tyś zł. Takie spotkanie mikołajkowe odbędzie się w dniach 5 lub 6 grudnia. Mamy wszystkich dzieci, od
przedszkola do III klasy gimnazjum, około1600. Organizacja paczek i ich zawartość jest w tej chwili negocjowana.

Radny Karol Kusaj – wyjaśnił, że jest klub GKS Trąbki Wielkie a nie GTS Kłodawa.

Wójt Gminy – podziękował za słuszną uwagę. Stwierdził, że jest spora rotacja w klubach, trudno za tym nadążyć.

Salę obrad opuścił Radny Karol Kusaj.

Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał,  czy są  jeszcze  pytania  dotyczące  uzasadnienia  Pani  Skarbnik  do  zmian
budżetowych. Pytań nie było.

Skarbnik Gminy - odczytała kwoty budżetu po zmianach.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił  się do Wójta, o dodatkowe informacje dotyczące wydatków na instalację
odwadniającą tzw. burzową.

Wójt Gminy – odpowiedział,  że inwestycja związana jest ze Szkołą Podstawową w Trąbkach Wielkich i dotyczy
odwodnienia i wentylacji. Jest to jedna inwestycja. Następnie Wójt przypomniał jaki był przebieg działań związanych
z tym tematem do tej  pory.  Zwrócił  uwagę na konieczność uzgodnień prac z SANEPID-em i  wynikające z tego
problemy. Uzasadnił wysokość kwoty przeznaczonej na to zadanie dodając, że prace te w części zostaną wykonane w
tym roku a w części w następnym. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Sroka – stwierdził, że jest to dziwna sytuacja, bo przecież dokumentacja rozbudowy
szkoły była uzgodniona z sanepidem. 
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Wójt Gminy – odpowiedział, że niestety tak jest. Odbiór budynku następuje na podstawie obowiązujących przepisów.
Budowana realizowana była, natomiast, na podstawie przepisów obowiązujących wcześniej.

Przewodniczący Rady Gminy – potwierdził, że od stycznia obowiązują nowe przepisy i faktycznie, w tej części, się
zmieniły.

Wójt Gminy – dodał, że nasze szkoły, w większości, nie spełniają nowych norm i przy remoncie lub przebudowie też
trzeba będzie to uwzględniać. Budowa sali gimnastycznej w Kłodawie również nie spełnia zmienionych przepisów.

Radny Michał Studziński – zapytał czy w związku z powyższym możemy skarżyć projektanta.

Wójt  Gminy – odpowiedział,  że  będziemy skarżyć.  Musimy najpierw ponieść  koszty i  wykazać,  że  ponieśliśmy
dodatkowe nakłady. Projektant jest ubezpieczony a my jesteśmy w stanie udowodnić parę błędów w projekcie. W
ocenie Wójta jest duża szansa na uzyskanie odszkodowania. Wójt dodał, że projektant potwierdza swoją winę ale bez
sądu to się pewnie nie obejdzie.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono.

Odczytano treść uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za –  14

Przeciw –   0

          Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie, jednogłośnie, podjęła uchwałę nr XLIII/ 317/2017 w w/w sprawie.

Ad 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 - referuje  Zofia
Gorzyńska Skarbnik Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał się Pani Skarbnik dlaczego w uchwale pojawił się rok 2032. 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że w prognozie planowany jest kredyt, którego spłata sięga roku
2032. W dalszej wypowiedzi  uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Kolejno odczytała przedsięwzięcia i
wartości kwot. 

Rozwinęła się ogólna dyskusja na temat wielkości budżetu Gminy Trąbki Wielkie w poszczególnych latach.

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie było.

Odczytano treść uchwały.

Następnie Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLIII/318/2017 w w/w sprawie.
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Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu współpracy Gminy Trąbki Wielkie z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o
wolontariacie na rok 2018 rok” – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy - przypomniał, że temat niniejszej uchwały został wcześniej omówiony i wyczerpany.

Następnie spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie było.

Odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Ad 5. Zamknięcie sesji zwyczajnej.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński zamknął
XLIII sesję nadzwyczajną Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Sporządził: Przewodniczący Rady Gminy 

(-) A. Markowski               (-) Zbigniew Leszczyński
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